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VERSLAG van de vergadering van het dagelijks bestuur van de ISD Bollenstreek, 

gehouden op donderdag 25 augustus 2022  
 

AANWEZIG  de heer D.T.C. (Dennis) Salman, lid en voorzitter  
mevrouw J.A.C. (Jolanda) Langeveld, lid 
de heer J. (Jan) van Rijn, lid en plv. voorzitter  

                                  mevrouw E.W.A. (Elsbeth) Koek, lid 
de heer R.J. ’t Jong, secretaris  

 mevrouw C.A.M. (Elian) Cozijn, notulist 
   
1. Opening, mededelingen en vaststelling agenda 
Voorzitter heet iedereen van harte welkom en in het bijzonder mevrouw Koek die voor het eerst als lid 
van het dagelijks bestuur aanwezig is. 
Secretaris meldt dat Holland Rijnland voor het collectief vervoer vanaf 1 januari 2023 met de firma 
NOOT een contract heeft afgesloten. Vanaf 1 januari 2023 zijn de tarieven niet meer per zone, maar 
per kilometer. Dat heeft consequenties voor het huidige beleid van de ISD en betekent dat er nog een 
voorstel voor het dagelijks bestuur volgt. Het dagelijks bestuur vraagt ambtelijk tijdens het PHO ook 
aandacht voor de communicatie gelet op de klachten over het leerlingenvervoer dat NOOT uitvoert. 
 
De agenda is zonder wijzigingen vastgesteld.  
 
2. a Verslag dagelijks bestuur van 16 juni 2022 
 
Tekstueel 
Het dagelijks bestuur heeft het verslag vastgesteld. 
 
Naar aanleiding van: 
Geen opmerkingen.   
 
2. b Verslag extra dagelijks bestuur van 14 juli 2022 
 
Tekstueel 
Het dagelijks bestuur heeft het verslag vastgesteld. 
 
Naar aanleiding van: 

Bladzijde 2 (agendapunt 2): De uitvoering van het leefgeld voor Oekrainers voor HLTSamen loopt 
goed. Binnenkort vindt er een evaluatie plaats.  
Bladziijde 1 (agendapunt 3) Mevrouw Langeveld heeft bij Iris de Bruijne van Holland Rijnland navraag 
gedaan naar de compensatie van de niet gereden ritten voor de Regiotaxi. Holland Rijnland zoekt één 
en ander juridisch nog uit en komt nog met een reactie. Wordt vervolgd. 
         
3. Lijst van toezeggingen 
De lijst van toezeggingen is besproken en geactualiseerd. 
Toezegging 2022-02 (Jaarverslag JZ): staat geagendeerd.  
Toezegging 2022-06 (Afhandelingstermijnen Wmo): staat geagendeerd.  
  
4. Ingekomen stukken en overzicht besluiten beleidsstukken 2021 en 2022 

 
4.a Ingekomen en uitgaande stukken 

Het dagelijks bestuur heeft kennisgenomen van het overzicht.  
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b. Overzicht beleidsstukken 
Het dagelijks bestuur heeft kennisgenomen van het overzicht.    
De afstemmingsverordening is op 21 april 2022 naar de colleges verstuurd. Deze verordening is nog 
niet in de raden besproken.  
 
5. a Verslag openbare vergadering algemeen bestuur van 4 juli 2022 
Het dagelijks bestuur heeft geen opmerkingen en het verslag kan voor besluitvorming naar het 
algemeen bestuur toe. 
 
5. b Verslag openbare vergadering algemeen bestuur van 14 juli 2022 
Het dagelijks bestuur heeft geen opmerkingen en het verslag kan voor besluitvorming naar het 
algemeen bestuur toe. 
 
6. Halfjaarcijfers 2022 inclusief begrotingswijziging 2022-II 
Het dagelijks bestuur heeft de Halfjaarcijfers 2022 en de begrotingswijziging 2022-II besproken.    
De uitgaven van de Loonkostensubsidie zijn gestegen en dat is positief. Vroeger kwamen die kosten 
ten laste van het BUIG-budget, maar tegenwoordig compenseert het Rijk deze kosten. Stijging komt 
door nieuwe instroom. De Halfjaarcijfers zijn vaak meer cijfermatig opgesteld. Een bestuurder heeft 
behoefte aan een verdere analyse, zoals bijvoorbeeld voor de loonkostensubsidie en Pgb Jeugd en 
hoeveel van het extra budget van de begrotingswijziging compenseert het Rijk. De ISD is wel 
voorzichting met het melden van cijfers, omdat die vaak als waarheid worden aangenomen. De 
gemeenten zelf beschikken over de juiste bedragen, maar in de oplegger benoemt de ISD een 
indicatie van de kosten die het Rijk compenseert. Het dagelijks bestuur vindt het belangrijk dat in het 
raadsvoorstel de juiste bedragen staan en dat die goed aansluiten. 
Bij Pgb Jeugd is sprake van een forse stijging.  De JGT’s stellen de indicaties en de ISD zorgt voor de 
administratieve verwerking. Mogelijk stijgt het aantal Pgb’s doordat bij Zorg in natura sprake is van 
wachtlijsten. Voor ieder 1 kan als het goed is aangeven wat de reden is van die stijging. De ISD kan 
wel de uitnuttingslijsten voor Pgb Jeugd opvragen. Leden van het dagelijks bestuur vinden het jammer 
dat ze van Voor ieder 1 geen signaal hebben ontvangen over de stijging van de Pgb’s Jeugd en 
nemen over de reden van deze stijging contact op met Voor ieder 1.  
Op sommige onderdelen Wmo scoort Lisse erg hoog ten opzichte van de andere gemeenten. 
Secretaris heeft intern een aantal zaken nog uitgevraagd en komt binnenkort met aanvullende 
informatie. Lisse heeft veel dagbesteding en de algemene voorziening voor dagbesteding loopt nog 
niet voorspoedig. 
Om de kosten voor de Hulp bij het huishouden beheersbaar te houden/te laten dalen heeft secretaris 
een aantal suggesties die de ISD verder uitwerkt. Dat zijn: weer terug naar urenindicatie in plaats van 
schoon en leefbaar, inzet van schoonmaakbedrijven bij een deel van de doelgroep waar dat kan en 
waar bijvoorbeeld al zorg met een signaalfunctie aanwezig is/niet nodig is, hulp bij het huishouden 
light (minder keer per maand), inkomenspolitiek toepassen ondanks dat dit in strijd met de wet is.  
De vraag is gesteld of bij de begroting ook rekening wordt gehouden met demografische cijfers van de 
gemeenten.  Dat is iets wat in de raadsdiscussie meegenomen kan worden. De ISD gaat bij de 
begroting uit van een standaard percentage voor de vergrijzing. 
Het is goed om bij de discussie Zorguitgaven te kijken wat is de behoefte van de raden. Bij de 
discussie betrekt de ISD naast de raden ook actief de adviesraden van het sociaal domein. De ISD 
vraagt aan de adviesraden welke keuzes zij willen maken/welke suggesties zij hebben. Met de 
adviesraden vindt twee keer een gesprek plaats; een voor input en later over het concrete voorstel.  
Het dagelijks bestuur staat open voor de diverse suggesties en vindt het goed om met de raden de 
discussie over het inkomen aan te gaan.  
Binnen de gemeente is veel aanbod voor bijvoorbeeld begeleiding. Er wordt veel gedaan en de kosten 
zijn hoog. Bestuurders zijn nieuwsgierig welke aanbod het meest effectief is. Geven we het budget 
binnen de gemeente aan de juiste zaken uit. Er doen ook steeds meer mensen een beroep op Zorg. 
De ISD merkt ook dat er verzoeken voor ondersteuning komen, omdat andere partijen zoals de 
Zorgverzekeraars vaak zaken afwijzen en mensen doorverwijzen naar de Wmo.  
De standaard voor Zorg is zo hoog geworden dat het onbetaalbaar wordt en dat het anders moet.  
De gemeente Lisse moet fors gaan bezuinigen. Belangrijk is dat we met elkaar de goede dingen doen. 
Over de zorguitgaven vindt nog een verdere vervolgdiscussie plaats, zowel binnen het dagelijks 
bestuur als met de raden. Planning is om in oktober nog informele sessies met de raden te 
organiseren.  
De ISD zorgt dat in de Halfjaarcijfers de actuele cijfers van het BUIG-budget en het budget voor de 
energietoeslag komen te staan. De ISD geeft een indicatie van de kosten die het Rijk compenseert en 
maakt in de aanbiedinsgbrief nog een opmerking over de vervolgdiscussie Zorguitgaven.  
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Secretaris geeft aan dat de ISD in het vervolg niet meer de BUIG-budgetten benoemt, maar alleen wat 
de ISD nodig heeft. Het zijn cijfers van de gemeenten en niet van de ISD.  
  
7. Uitvoeringsregels Studietoeslag 
Het dagelijks bestuur heeft de uitvoeringsregels voor de Individuele Studietoeslag vastgesteld.  
 
8. Aansluiting Schuldenknooppunt 
Het dagelijks bestuur gaat akkoord met het voorstel om aan te sluiten bij het Schuldenknooppunt.   
De kosten zijn beperkt en de aansluiting past binnen het Beleidsplan Schuldhupverlening. Het is een 
digitaal knooppunt net als Suwinet.     
 
9. Energietoeslag 
Het dagelijks bestuur heeft het voorstel en de opties over de verhoogde energietoeslag en uitbreiding 
van de doelgroep besproken. Het is een bevoegdheid van het dagelijks bestuur om hier een besluit 
over te nemen. Het blijkt dat de bedragen voor de energietoeslag uit de meicirculaire verlaagd zijn en 
dat Noordwijk nog iets minder heeft gekregen. Bij de septembercirculaire volgen de actuele budgetten 
en mogelijk zijn die weer hoger. 
Het dagelijks bestuur gaat akkoord met het voorstel om het verhoogde bedrag van € 500,- in twee 
termijnen van € 250,- te betalen en de aanvraagtermijn te verlengen tot 1 januari 2023. Verlenging tot 
1 januari 2023 sluit aan bij het advies van de Cliëntenraad. De verlenging van de aanvraagperiode 
betekent dat de uitvoeringskosten bij de ISD ook langer doorlopen. Van het Rijk mogen gemeenten de 
energietoeslag ook nog in 2023 uitbetalen. Totdat er meer duidelijkheid komt van het Rijk blijven 
studenten nog uitgesloten, omdat gemeenten hiervoor ook niet gecompenseerd worden.    
Het dagelijks bestuur heeft uitgebreid over een mogelijke doelgroepuitbreiding gesproken, maar heeft 
besloten om de doelgroep op dit moment nog niet uit te breiden en de optie in oktober 2022 opnieuw 
te bespreken. Dan heeft de ISD nog meer inzicht in het aantal aanvragen en de kosten, is er meer 
bekend over het budget dat gemeenten hiervoor krijgen en kunnen de bestuursleden de optie ook 
aankaarten in het college en de raden erbij betrekken en kijken of er financiële dekking is voor 
eventuele extra kosten. Het budget van het Rijk is gebaseerd op 120% van het sociaal minimum en 
als gemeenten meer uitgeven dan het budget omdat ze 130% hanteren, dan komen de meerkosten 
voor rekening van de gemeente zelf. Iedere gemeente kan over de 130% een besluit nemen en de 
ISD kan dat ook uitvoeren, maar primair is de insteek van het dagelijks bestuur een gezamenlijk beleid 
voor alle inwoners van de ISD gemeenten. De ISD start snel met de uitvoering van de aanvullende 
energietoeslag.  
  
10. Planning discussie Zorguitgaven 
Het dagelijks bestuur gaat akkoord met de voorgestelde planning. De planning is voor de begroting 
2024 en de implementatie haalbaar, omdat de ISD voor contracten werkt met bestuurlijke 
aanbesteding en dat gaat met een doorlooptijd van zes maanden sneller dan een Europese 
aanbesteding. Leden van het dagelijks bestuur kunnen deze planning zelf naar hun raad sturen als ze 
dat willen. Discussie Zorguitgaven komt ook nog een keer terug in het dagelijks bestuur. Dat kan in de 
informele geplande sessie met het managementteam van de ISD als het alleen de taken van de ISD 
betreft. Opschalen kan altijd nog als het meer dan die taken betreft. (noot notulist: overleg staat gepland op 5 

oktober 2022)   

 
11. Cliëntervaringsonderzoek Wmo 2022 
Secretaris geeft aan dat de resultaten zoals verwacht iets minder zijn dan vorig jaar en dat komt mede 
door de langere wachttijden en minder personeel bij zorgaanbieders.  
Het dagelijks bestuur heeft kennisgenomen van de resultaten en vindt dat deze resultaten nog steeds 
goed zijn. De ISD stuurt het rapport ter informatie naar de raden toe en zorgt dat de medewerkers als 
blijk van waardering een traktatie krijgen. (noot notulist: verstuurd op 6 september 2022) 
 
12. Jaarverslag Juridische Zaken 2020-2021 
Het dagelijks bestuur heeft kennisgenomen van het jaarverslag en heeft geen vragen/opmerkingen. 
Het jaarverslag gaat voor kennisgeving naar de raden toe. (noot notulist: verstuurd op  6 september 2022) 
 
13. Stand van zaken afhandelingstermijnen Wmo 
Secretaris meldt dat de ISD met diverse acties bezig is om de achterstanden in te lopen/weg te 
werken en verwacht dat het de komende tijd beter gaat worden. De vakantieperiode is voorbij en een 
aantal nieuwe collega’s worden ingewerkt. De ISD heeft ook te maken gehad met meer zieken dan 
voorgaande jaren. Naast de langere afhandelingstermijnen bij de ISD spelen ook de wachttijden bij de 
zorgaanbieders een rol, omdat ze te weinig pesoneel hebben. Een aantal zaken pakt de ISD zelf op 
en mogelijk volgen er voorstellen waar het dagelijks bestuur een besluit over moet nemen en/of 
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voorstellen waar de raden een besluit over moeten nemen. Het dagelijks bestuur begrijpt de signalen 
over minder personeel bij zorgaanbieders en vraagt of de ISD weet bij welke zorgaanbieders dat 
speelt. De ISD bspreekt het probleem en de hoge kosten ook met de zorgaanbieders en probeert 
zoveel mogelijk bij te houden/in beeld te brengen welke zorgaanbieders dat betreffen. In het overleg 
met de zorgaanbieders gaat de ISD de optie van ‘schoonmaakbedrijven’ ook loslaten. De insteek van 
het dagelijks bestuur is dat burgers zo snel mogelijk geholpen worden. De ISD komt naar verwachting 
volgende week ter aanvulling op de halfjaarcijfers 2022/de begrotingswijziging 2022-II met meer cijfers 
over de aantallen. Het dagelijks bestuur krijgt het signaal dat er Oekraïners zijn die graag willen 
werken. De ISD kan daar op dit moment nog niets mee doen, omdat de ISD de informatie niet heeft 
van deze mensen en wacht op de evaluatie van het Leefgeld voor Oekraïners. Daarnaast moet de 
klant het geen probleem vinden dat hun hulp geen Nederlands spreekt. Het is een optie om eventueel 
met de zorgaanbieders te bespreken.     
 
14. Bezwaar Tozo 1 
Secretaris heeft een toelichting gegeven op het bezwaar dat gemeenten kunnen indienen. De 
overheid heeft op basis van één fout bij Tozo 1 het bedrag extra gepoleeert en daardoor zijn 
gemeenten gekort voor een veel hoger bedrag. De ISD is van mening dat deze korting door het Rijk 
ten onrechte is gedaan en zorgt voor een onderbouwing van het bezwaar. De onderbouwing gaat ook 
voor akkoord naar de accountant van de ISD toe. De financieel beleidsamtenaren hebben op advies 
van de ISD al pro forma een bezwaar ingediend en krijgen van de ISD de aanvullende informatie voor 
het bezwaar.    
 
15. Wat verder ter tafel komt/Rondvraag 
Ter informatie merkt secretaris op dat de ISD verzoeken op basis van de Wet open overheid (Woo) 
ontvangt. Deze zaken kosten de ISD veel tijd. Wat de verdere uitvoering van de Woo betreft trekt de 
ISD samen op met de afdelingen Juridische zaken van de ISD gemeenten.     
In Teylingen is het sociaal domein verdeeld over twee wethouders. Mevrouw Koek heeft de PW/Jeugd 
in haar portefeuille en mevrouw Wietsma de Wmo. Het dagelijks bestuur vindt het geen probleem als 
mevrouw Wietsma ook aansluit als er Wmo zaken op de agenda staan. Formeel gezien heeft 
mevrouw Wietsma alleen geen beslissingsbevoegdheid binnen het dagelijks bestuur. Ze mag 
aanwezig zijn bij het overleg, maar kan niet als plaatsvervanger deelnemen. De ISD zorgt dat 
mevrouw Wietsma ook de vergaderstukken ontvangt.  
Vanuit Noordwijk is de vraag gekomen om het bijzondere bijstandsbeleid te evalueren. De ISD zet 
deze evaluatie op de lijst van toezeggingen.    
 
Aldus vastgesteld in de vergadering van het dagelijks bestuur d.d. 5 oktober 2022 
 
De voorzitter,       De secretaris, 
D.T.C. Salman                                                               R.J. ‘t Jong 


